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Úvodník starosty 

Vážení občané, 

s příchodem nového roku 2025 bych vám chtěl popřát 

vše nejlepší, hodně zdraví, štěstí a spokojenosti. Nový rok 

je vždy příležitostí k zamyšlení nad tím, co jsme 

v uplynulém roce dokázali a zároveň k plánování našich 

cílů do budoucna. 

Rok 2024 byl pro naši obec plný výzev, ale také 

úspěchů. Společně jsme realizovali několik projektů, 

které přispěly k rozvoji obcí. Mezi nejvýznamnější patří 

dokončení rekonstrukce autobusových garáží na novou 

hasičskou zbrojnici, oprava chodníků a revitalizace 

veřejných prostor, které nyní slouží jako místa setkávání 

a odpočinku pro všechny občany. Nejdůležitější 

z pohledu občanské vybavenosti bylo zahájení výstavby 

polyfunkčního objektu, zahájení rekonstrukce veřejného 

osvětlení v části obce Zborovice, restaurování 

cholerového kříže Na Podlavčí nebo se nám podařilo 

vrátit zpět náš fotbal, díky vybudování kvalitního 

provizorního zázemí. 

V příštím roce se zaměříme na další rozvoj našich 

obcí. Plánujeme investice do vzdělávacích a kulturních 

aktivit, rozvoje sportu nebo například vybudování 

nového pódia v Medlově na Žabáku. V plánu máme 

pokračovat s obnovou kříže u kostela i na ulici Sokolské, 

kompletní opravu střechy kaple v Medlově, výsadbu 

a údržbu veřejné zeleně. Nejen tyto plány obohatí život 

ve Zborovicích i Medlově. Chceme také pokračovat 

v podpoře místních spolků a iniciativ, které přispívají 

k rozvoji našeho regionu. 

Rád bych vás závěrem vyzval k aktivní účasti na dění 

v obcích. Vaše názory a podněty jsou pro nás důležité 

a pomáhají nám lépe reagovat na potřeby našich obcí. 

Nezapomeňte se zapojit do plánovaných akcí a setkání, 

kde můžeme společně diskutovat o budoucnosti Zborovic 

a Medlova. 

Jménem zastupitelstva obce a jménem svým, Vám 

velmi děkuji za Vaši podporu a spolupráci. Těším se na 

společné chvíle v roce 2025 a věřím, že společně 

dokážeme posunout naši obec kupředu. 

Vítězslav Hanák 

Mateřská škola 

Naše tradiční oslava podzimu 

Každý rok se u nás ve školce těšíme na říjnové 

Halloweenské odpoledne, které se už stalo dlouholetou 

tradicí. Oslavy začínají halloweenskou výstavou, kterou 

tvoří rodiče společně s dětmi. Před budovou MŠ se 

postupně objevují originální výtvory – od dýňových 

strašáků až po nejrůznější podzimní dekorace, které 

vytvářejí kouzelnou atmosféru. 

 
Vrcholem Halloweenu je pak zábavné putování po 

stanovištích, kde na děti čekaly úkoly a odměny. Nejen 

děti, ale i jejich rodiče si mohli vyzkoušet různé 

dovednostní aktivity. Na závěr se všichni sešli na 

lampionový průvod, který prozářil okolí školky teplými 

světýlky. Rodiče a děti si s nadšením vychutnávali každou 
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chvíli této halloweenské slavnosti, která opět potvrdila, 

jak příjemný může být společný čas s rodinou a přáteli. 

Děkujeme všem rodičům a dětem za účast i krásné 

nápady na výzdobu a už teď se všichni těšíme na další 

rok, kdy si tuto oblíbenou podzimní tradici zopakujeme! 

Adéla Chytilová 

Týden plný chutí a vitamínů 

V mateřské škole se po celý školní rok zabýváme 

různorodými tématy. Jedním z oblíbených týdnů u dětí je 

„Košík plný ovoce”. Jak už z názvu vyplývá, s dětmi jsme 

si povídali o ovoci, o jeho důležitosti v jídelníčku člověka 

– vysvětlovali jsme si, proč je zdravé, co nám přináší. 

Děti rozlišovaly ovoce od zeleniny prostřednictvím 

různých her a aktivit, kdy ovoce a zeleninu třídily 

a pojmenovávaly. Společně jsme si také upekli štrůdl, do 

kterého děti pomáhaly připravit jablka a všechny další 

ingredience. Na závěr týdne děti měly možnost přinést 

jejich oblíbené ovoce, které jsme společně porovnávali, 

ochutnávali a povídali si o jejich chutích a původu. Tento 

týden byl právě plný chutí, zábavy a nových poznatků 

o zdravém stravování. 

Adéla Polišenská 

ZPÍVEJME SI, ZPÍVEJME 

a mějme se rádi, s písničkou je veseleji, věřte 

kamarádi… 

Naší mateřskou školou se často ozývá zpěv a hudba. 

Vyjadřujeme tím své emoce (radost, smutek…). 

Ke každému tématu a vhodným činnostem 

zařazujeme zpěv, hudbu, hudební chvilky a různé 

hudební činnosti. 

 
Ve spojení s hudbou provádíme různá dechová 

cvičení, hry na tělo, využíváme k tomu rytmické nástroje 

či nástroje, které si děti vyrobí sami pomocí různých 

pomůcek či přírodnin. 

Snažíme se s dětmi zpívat jak písně lidové, tak i písně 

moderní, které většinou využíváme k pohybovým 

chvilkám a tanečním improvizacím. 

Spolupracujeme se ZUŠ Zdounky a navštěvujeme také 

jejich výchovné hudební koncerty. 

Pro děti v předškolním věku je hudba důležitá, děti 

rozvíjí, rozvíjí jejich řeč a má úžasnou schopnost 

stimulovat dětský mozek. 

Hudba je zkrátka krásná a kouzelná. 

Tereza Mozgová, Ivana Balášová 

Základní škola 

Společné chvíle ve škole s kouzlem Vánoc 

Už od začátku listopadu se žáci, učitelé, učitelky 

i nepedagogičtí pracovníci zapojili do příprav našeho 

tradičního Vánočního jarmarku. 

Nejnáročnějším úkolem byla již tradiční příprava 

vánočních perníčků, zvonků a stromků. 

V rámci projektového dne Vánoční tvoření pod 

rukama žáků vznikaly rozmanité výrobky například 

vánoční ozdoby, sněhuláčci, svíčky, ozdobené tašky, 

srdíčka, kornouty plněné směsí oříšků a sušeného ovoce, 

… Žákyně vyšších ročníků napekly perníčky. Se zdobením 

pomáhaly i paní vychovatelky a paní učitelky. Také letos 

se už potřetí zapojil spolek KLAPKA z.s. a ve spolupráci se 

školou zorganizoval setkání „PERNÍČKOVÁ POHODA“, kde 

maminky, tatínkové, babičky i dědečkové spolu se svými 

dětmi zdobili perníčky. 

První velkou zkouškou pro nás bylo Rozsvícení 

obecního vánočního stromu, kde naše škola nabízela část 

výrobků a nazdobených perníčků. Svou premiéru skvěle 

zvládli i žáci se svým hudebním vystoupením a recitací za 

doprovodu kytary pana učitele Ferenze. 

V úterý 3. prosince se naše škola proměnila 

v kouzelné místo, kde se snoubila radost z tvoření, 

zábava a kouzlo vánočních svátků. Každoroční Vánoční 

jarmark opět přilákal rodiče, prarodiče, děti i přátele 

školy, aby společně oslavili kouzelný adventní čas. 

I letošní ročník přinesl tradiční stánky s rozmanitou 

nabídkou výrobků od žáků i rodičů, a také pestrý 

doprovodný program, který nadchl malé i velké 

návštěvníky. 

Příchozí se mohli občerstvit v kavárničce ve vestibulu 

školy, kde se o ně deváťáci obětavě starali. Někteří žáci 

z IX. a VIII. třídy pomáhali ve stáncích s výrobky. V tvořivé 

dílničce si malí i velcí mohli vlastnoručně vyrobit svůj 
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originální vánoční svícínek, odnést si jej domů, aby jim 

dotvořil příjemnou sváteční atmosféru. 

V tělocvičně rodiče, prarodiče i ostatní návštěvníci 

zhlédli připravený program. Divadelní představení 

šesťáků Paníháj nás přeneslo do atmosféry jedné z našich 

nejznámějších regionálních pověstí. Mohli se 

zaposlouchat do skladeb zahraných na klávesy, na flétnu 

i na housle, které si pro tento den někteří žáci ze IV., VI. a 

VIII. třídy nacvičili. Zazněly vánoční koledy a skladby. A 

ani tento den nechybělo již zmiňované pěvecké 

vystoupení žáků z V. třídy, některých osmaček 

a deváťaček s rytmickým doprovodem kachonu 

a kytarou. 

 
Letošní předvánoční atmosféru jsme si všichni moc 

užili. Děkujeme všem, kteří se podíleli na organizaci nebo 

přispěli krásnými výrobky, i těm, kteří přišli podpořit tuto 

krásnou akci. Už nyní se těšíme na příští setkání! 

Ladislava Dvořáková 

Naše družina 

Školní družina je nedílnou součástí každodenního 

života mladších školáků. Poskytuje bezpečné a podnětné 

prostředí, kde mohou děti po vyučování smysluplně 

trávit čas. Cílem družiny je podporovat jejich všestranný 

rozvoj, usnadnit adaptaci na školní režim a přispět ke 

zdravému a harmonickému rozvoji osobnosti. V rámci 

činnosti školní družiny jsou nabízeny rozmanité aktivity, 

které odpovídají jejich věku a zájmům. Tyto aktivity 

zahrnují nejen tvořivé činnosti, ale i odpočinek a relaxaci, 

případně dětem dává možnost připravit se na výuku. 

Odpočinkem se rozumí jak klidové činnosti, tak pohybové 

aktivity, které kompenzují nedostatek pohybu při 

vyučování. Odpočívat mohou děti i při vhodně volených 

a rozmanitých zájmových činnostech. V naší družině 

máme k dispozici relaxační pytle, kde si děti mohou po 

vyučování odpočinout. V rámci zájmových činností 

plníme cíle školního vzdělávacího programu školní 

družiny, ale zapojujeme i akce navíc. Tyto činnosti volíme 

podle zájmu dětí. 

V družině jsme si povídali a tvořili i na téma sv. Václav, 

Den vzniku samostatného československého státu a sv. 

Martin. Také s dětmi slavíme jejich narozeniny a svátky.  

Snažíme se, aby prostor školní družiny byl pro všechny 

příjemný a v družině vládla kamarádská atmosféra. 

Rozvíjíme pohybové schopnosti dětí a učíme je chránit si 

své zdraví nejen při hrách na školní zahradě, ale také při 

vycházce do přírody, nebo při pobytu na workoutovém 

hřišti. 

Zapojujeme se samozřejmě i do celoškolních akcí. 

Například na Den podzimu si děti v družině vytvořily 

svého úžasného skřítka Podzimníčka z přírodnin, které si 

vlastnoručně nasbíraly. 

Zúčastnili jsme se také akce MAS Hříběcí hory – Den 

pro klima ve Zdounkách. Bohatý program byl zaměřený 

na přírodu a životní prostředí. Děti jsme vedli ke 

schopnosti spolupráce a respektování druhých. Cestovali 

jsme autobusem a starší děti pomáhaly mladším 

a vzájemně na sebe také dohlížely. 

 
V rámci družiny nás navštívil i kouzelník. Celé 

odpoledne panovala v družině čirá dětská radost 

a spousta smíchu. Na této akci děti trénovaly pozornost, 

trpělivost, pracovaly s fantazií a vlastním úsudkem. Další 

společnou akci v rámci celé družiny bylo Halloweenské 

odpoledne. Starší děti připravily pro mladší disciplíny 

a během celé akce se jim věnovaly. Vyzkoušely si tak 

práci paní vychovatelky. 

A to jsou za námi teprve tři měsíce v družině. Spousta 

akcí, tvoření a „dovádění“ nás ještě čeká celý rok. 

Lucie Mohauptová 
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Spisovatelé v družině 

Děti ve školní družině se zapojily do akce „Adventní 

kalendář od dětí pro děti“. Vybraly si libovolné 

vánoční/adventní téma a svůj příběh sepsaly. 

 
V rámci tohoto projektu se příběhy dostanou mezi 

ostatní děti, a tím si společně budeme krátit dny čekání 

na Ježíška. I vy si zde můžete přečíst jejich příběh 

o nedoručeném psaní: 

Nedoručené psaní Ježíškovi 

Psali jsme dopis Ježíškovi a ten stále leží za oknem. 

Tak jsme se rozhodli, že mu ho osobně zavezeme. Bylo 

obtížné zjistit, kde přesně Ježíšek bydlí a jak se tam 

dostat. Na internetu jsme hledali, kde Ježíšek bydlí, ale 

na mapě jsme tuto adresu nenalezli. Rozhodli jsme se 

hledat v mapách na půdě, které tam byly po našich pra 

pra prarodičích. Narazili jsme na mapu, která byla na 

první pohled normální jako ty ostatní, ale po bližším 

prozkoumání jsme zjistili, že když na ni svítí betlémské 

světlo, tak nám ukáže cestu k Ježíškovi. Byli jsme z toho 

velmi nadšení a hned bychom se vydali na cestu, ale už 

se stmívalo a byla velká bílá chumelenice. Rozhodli jsme 

se, že vyrazíme hned brzy ráno a začali jsme připravovat 

plán cesty. Plán byl jasný: přes údolí víl, do ráje 

princezen, okolo hradu zlé čarodějnice až konečně 

dorazíme do věčného ráje. Dlouho jsme nemohli usnout, 

ale únava nás nakonec s maminčinou pomocí uspala. 

Vzbudili jsme se velmi brzo a vydali jsme se na cestu. 

Realita byla ale jiná, než jsme si plánovali. Místo údolí víl 

jsme narazili na temný hluboký les. Místo ráje princezen 

jsme se ztratili v labyrintu domů, ve kterém se ztratila 

i spousta jiných lidí. Cestu z tohoto labyrintu nám osvítila 

světla z odrazů baněk z vánočních stromečků, které byly 

vysázeny podél cesty. Dlouho jsme hledali věčný ráj 

a nevěděli, co si počít. Nakonec se snesl anděl na ceduli, 

na které byl název města. Toto město se jmenovalo 

„Věčný ráj“. Napětí v nás rostlo, a to nás hnalo dál. Bylo 

to velmi rušné město. Jedna polovina města byla plná 

andělů a ta druhá čertů. Cesta byla velmi obtížná, ale 

nakonec jsme našli maličký domeček, u kterého byl 

betlém, a to bylo pro nás znamení, že jsme správně. Bylo 

to až k nevíře, že je tak malinký, když se v něm tvoří 

všechny ty dárky pro děti. Hned jsme zazvonili na zvonek. 

Otevřel nám vysoký muž s krátkými hnědými vlasy 

a modrýma očima. Viděl, jak jsme promrzlí, a pozval nás 

hned dále. Uvařil nám horkou čokoládu a nabídl cukroví. 

Když jsme se ohřáli, zeptal se nás, kdo jsme a co 

potřebujeme. Vysvětlili jsme, že jsme Vločkovi a přinesli 

jsme dopis pro Ježíška, protože si ho nevzal za naším 

oknem. Milý pán nám řekl, že tento rok Ježíšek nestíhá 

a poslal tam elfy, ale ti onemocněli a ti zbylí to zatím 

nestihli. Po zjištění naší adresy, jsme byli mile 

překvapeni, že pán je také Vločka, a tudíž náš pra pra pra 

pra pra pra praděda. Pískl na svou moudrou sovu 

Sněženku a ta mu v mžiku přistála na hlavě. Praděda si 

od nás převzal dopis a dal ho Sněžence do batůžku se 

vzkazem, že si ho Ježíšek zapomněl vyzvednout. Bylo již 

pozdě a měli jsme spoustu otázek na našeho pradědu 

i na život ve Věčném ráji, tak jsme tam přespali 

v andělsko – čertovském hotelu. Jaké to bylo překvapení, 

že jsme se ráno vzbudili ve svých postýlkách a nevěděli 

jsme, jestli to byl sen nebo skutečnost. Až v koupelně za 

oknem jsme objevili dopis od Ježíška. S nadšením, 

v pyžamu a kartáčkem v puse jsme ho vytáhli a začali číst. 

Jsem rád, že kuráž máte, 

A hned se do všeho dáte. 

Vaše odhodlání velké, 

přivedlo vás ke mně. 

Byli jste odvážní jako hrdinové, 

a nyní spatřte své hračky nové. 

Veselé Vánoce přeje školní družina ZŠ Zborovice. 

Perníčková pohoda – Třetí ročník s vůní Vánoc 

a dobrou věcí 

Dne 21. listopadu 2024 se ve Zborovicích ve školní 

jídelně základní školy uskutečnil již třetí ročník oblíbené 

akce Perníčková pohoda. Toto vánoční zdobení perníčků, 

které přitahuje každoročně velkou pozornost, opět 

spojilo všechny generace v krásném předvánočním 

duchu. Účastníci si mohli vyzkoušet umění zdobení 

perníčků a zároveň podpořit skvělou věc – výtěžek 

z prodeje perníčků na vánočním jarmarku bude věnován 

na podporu základní školy ve Zborovicích. Akce začala 



Zpravodaj obcí Zborovice a Medlov 
 

5/12 

v odpoledních hodinách a jídelna se brzy zaplnila 

nadšenci všech věkových kategorií. Na stolech byly 

připraveny perníčky ve všech možných tvarech. Pro 

účastníky byly k dispozici polevy k dekorování. Užívali si 

jak samotný proces zdobení, tak i předvánoční 

atmosféru, kterou se pořadatelé snažili navodit pomocí 

vánoční výzdoby a hudby.  

Třetí ročník Perníčkové pohody byl nejen úspěšnou 

akcí, ale také začíná být příjemnou tradicí, která už 

neodmyslitelně patří do předvánočního kalendáře v naší 

základní škole. Tato akce dokazuje, že i v dnešní hektické 

době lze najít prostor pro společné setkání, zábavu 

a zároveň podpořit dobrou věc. Všem, kteří akci připravili 

a zúčastnili se jí, patří velký dík. 

Renata Klenovská, KLAPKA, z.s. 

Podzimní aktivity v Pionýru 

Kromě pravidelných oddílových schůzek se v tomto 

období obě družiny vydaly na víkendový pobyt do 

přírody. Rajnochovice jsme si tak užili i tomto období. 

Mladší družinka zažila dobrodružnou cestu na 

základnu a v jejím nejbližším okolí si pak účastníci užívali 

podzimního sluníčka. Kromě her na louce a v lese si 

vyzkoušeli také zapálit oheň, poznávali v okolí stromy 

a byliny, vyrobili si skřítky i stromečky, podíleli se na 

topení ve srubu a vaření. Starší se věnovali práci s GPS, 

odlévali stopy, společně si vařili, zopakovali si 

zdravovědu, připravili dřevo a samozřejmě si stihli zahrát 

i pár her a společně se pobavit. 

 
S ohledem na počasí se většina družinových schůzek 

už odehrávala v klubovně, posledních slunečných chvilek 

jsme využili ke sportování v okolí klubovny nebo 

procházce k pozorování podzimních změn v přírodě.  

V rámci činnosti družin připravujeme také práce do 

oblastních kol soutěží Sedmikvítku – výtvarné, rukodělné 

a foto. Do práce mladší družiny se zapojili i nově příchozí 

děti. 

Blíží se konec kalendářního roku a i my bychom chtěli 

touto cestou poděkovat všem podporovatelům 

a příznivcům. Velice si Vaší podpory vážíme. 

Poděkování si ale zaslouží i samotní členové Pionýra – 

ti mladší, kteří v mnoha soutěžích dokázali se ctí 

reprezentovat (ať už v oblastních či celostátních 

aktivitách), ale také jejich starší kamarádi, kteří se 

podílejí na tom, aby se děti mohly každý týden scházet, 

jezdit na akce a výpravy, účastnit se soutěží 

a vyhlašovaných aktivit. A pokud někdo uvažujete o tom, 

že byste se třeba i přidali nebo máte doma malého 

človíčka, kterému by se mohla činnost také líbit, tak se 

klidně stavte – každého aktivního člověka rádi uvítáme. 

Do nového roku všem – plno zdraví, pohody, lásky 

a každý den aspoň maličkou radost a kousek obyčejného 

lidského štěstí navrch. 

Lenka Sakařová 

Aktivity hasičů 

Sbor dobrovolných hasičů Zborovice 

V pátek 13. záři 2024 postihl naši republiku vytrvalý 

déšť, který zvedl hladinu některých řek i potoků 

a zaplavoval domy i pole. Během tohoto období byla 

naše jednotka vyslána k evakuaci osob Domova pro 

seniory ve Vážanech nebo k popadaným stromům. 

Členové naší výjezdové jednotky pomáhali jak v naší obci, 

tak i ve Zdounkách odčerpávat vodu ze zatopených 

sklepů. 

13. října 2024 se mladí hasiči zúčastnili Branného 

závodu mládeže v Koryčanech, kde starší žáci obsadili 

krásné 3. místo. 

 
Na konci října jsme uspořádali pro děti a rodiče 

lampiónový průvod naší obcí, který byl vypraven od 

místní sokolovny, kde bylo pro všechny zúčastněné 

připravené opékání špekáčků a každému malému 

účastníkovi jsme předali malý balíček sladkostí. 
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29. listopadu 2024 jsme zajistili technickou pomoc 

a občerstvení při „Rozsvěcování vánočního stromu“. 

O týden později jsme zorganizovali v obci „Mikulášskou 

nadílku“ a „Výroční valnou hromadu“. Dále jsme se 

podíleli jako požární dozor na Vánočním koncertu 

skupiny „Fleret“ na Sokolovně ve Zborovicích. 

25. ledna 2025 zorganizujeme ve spolupráci 

s mysliveckým spolkem Zborovice-Medlov tradiční 

Hasičsko-Myslivecký ples. 

Masopustní rej masek se v příštím roce bude konat 

1. března. 

Štefan Valigurský, starosta sboru 

Sbor dobrovolných hasičů Medlov 

Podzim začal nepříjemným dlouhotrvajícím deštěm, 

který na první pohled nevypadal nebezpečně. Svou 

vytrvalostí ale naplno zasytil půdu, která přestala 

pokračující déšť absorbovat a všechna voda tak přímo 

stékala do potoků, jež se začaly rozvodňovat. Snažili jsme 

se pomáhat lidem v těžké situaci – odčerpávali jsme vodu 

ze sklepů a vypomohli jsme ve Zdounkách, kde i přes 

veškerou snahu a budování provizorní hráze došlo 

k zaplavení Tyršovy ulice. 

V podzimních měsících se naše družstva účastnila 

posledních soutěží letošní sezóny. 

Zorganizovali jsme Světluškový průvod, který se konal 

tradičně první pátek v listopadu, letos tedy 1. listopadu. 

Počasí nám letos přálo a účast dětí i dospělých v průvodu 

byla početná, což nás velmi těší. Jak už tomu poslední 

roky bývá, sraz byl u hasičské zbrojnice, odkud se šlo 

„zadem“ do areálu TJ Medlov, kde byl pro všechny 

připraven velký ohňostroj. Poté byly všechny malé 

světlušky odměněny balíčky. Pro všechny bylo 

připraveno pohoštění v podobě špekáčků a horkého čaje. 

Děti, které se nebály a měly zájem, si mohly projít 

připravenou stezku odvahy. Tu zajistila rodina Šigutova. 

Letos vedla okolo hasičské nádrže a všechny děti 

i dospělí, kteří si ji prošli, byli moc odvážní a zážitek si 

užili. Za tuto spolupráci Šigutovým děkujeme. 

Poděkování patří i obecnímu úřadu za finanční podporu. 

Vzhledem k neúprosnému stárnutí našeho hasičského 

auta a stále se prodražujícímu servisu jsme podali žádost 

o poskytnutí dotace na pořízení nového zásahového 

vozidla. Pokud se nám ji podaří získat, měla by pokrýt 

95% pořizovacích nákladů. 

V pátek 22. listopadu 2024 od 19 hodin se konala 

Valná výroční schůze našeho sboru v prostorách Obecní 

místnosti v Medlově. 

První adventní neděli jsme postavili a ozdobili 

stromek u medlovské kapličky, čemuž předcházela 

brigáda za účelem kácení a převozu stromu (26. 11. 

2024), jenž nám byl opět věnován z Mateřské školy 

Zborovice, za což děkujeme. 

 
Náš sbor se snaží udržovat tradice a tak jako vždy se 

začátkem prosince, letos to vyšlo na 6. 12., uskutečnil 

průvod Mikuláše s jeho družinou. 

V zimních měsících se uskuteční úklid hasičské 

zbrojnice a údržba techniky. V měsíci březnu plánujeme 

uspořádat tradiční ostatkový průvod (1. 3. 2025) 

a začátkem jara zrealizujeme i sběr starého železa, 

o jehož přesném termínu Vás budeme informovat.  

Jelikož se jedná o poslední zpravodaj tohoto roku, 

přejeme všem spoluobčanům šťastné a pokojné prožití 

vánočních svátků a v nadcházejícím roce 2025 hodně 

štěstí a zdraví. 

Pavel Machourek, starosta sboru 

Domov pro osoby se zdravotním postižením 

Náš Domov patří k obci Zborovice řadu let a byl 

domovem primárně pro klienty s mentálním 

znevýhodněním. V posledních letech se ale stal 

domovem i pro klienty s neurodegenerativním 

onemocněním nebo pro ty, kteří následkem úrazu či po 

prodělané mozkové příhodě utrpěli poškození mozku 

a potřebují pomoc druhého člověka. Naší snahou je, aby 

se zde naši klienti cítili dobře a pracovníci zde byli 

spokojení. 
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Již několik let je Domov v projektu, který podporuje 

proces Transformace sociálních služeb, jehož cílem je, 

aby život našich klientů připomínal co nejvíce „běžný 

život“. Klienti se co nejvíce zapojují do všech oblastí 

života, samozřejmě podle svých schopností, ale tak, aby 

byla zachována co nejdéle jejich soběstačnost. Jsme rádi, 

že naši pracovníci podporují individuální přístup ke 

klientům a snaží se rozvíjet svůj profesní rozvoj formou 

vzdělávání. Díky podpoře Zlínského kraje a ředitelství 

Sociálních služeb Haná, p. o. v čele s paní ředitelkou Mgr. 

Alenou Mazurovou jsou možnosti vzdělávání opravdu 

pestré. 

V tomto roce náš domov prošel auditem, který byl 

zaměřený na kvalitu poskytované péče. Během jednoho 

týdne auditorky sledovaly naši práci a přístup ke 

klientům. Jsme hrdí na to, že výsledky auditu byly 

pozitivní. Dostalo se nám potvrzení od externích 

odborníků, že jdeme správným směrem.  Začali jsme 

spolupracovat s Euroinstitutem a současně si velmi 

vážíme úzké spolupráce s místní základní školou. 

V letošním roce jsme opět využily canisterapii 

a poprvé nás navštívily alpaky z farmy Lamagold v rámci 

alpakaterapie. Využíváme různé formy terapií např. 

muzikoterapii, která probíhá buď v menší skupince 

klientů nebo individuálně a také spolupráce s externími 

odborníky, které naši klienti potřebují. 

Pravidelně v areálu našeho domova probíhají různé 

akce pro klienty a veřejnost, jako např. stavění a kácení 

máje nebo vepřové hody. Plánujeme a realizujeme 

aktivity pro klienty i mimo jejich domov (lázně, výlety). 

Už teď plánujeme, co všechno v roce 2025 pro naše 

klienty uspořádáme. Aktuality z našeho Domova můžete 

sledovat na facebookových stránkách přidáním se do 

skupiny Domov pro osoby se zdravotním postižením 

Zborovice nebo na nástěnce u obchodu Coop. 

Na závěr mi dovolte poděkovat obci Zborovice za 

spolupráci a finanční podporu v tomto roce. 

Vám všem přejeme krásné Vánoce a do roku 2025 

spoustu zdraví a spokojenosti. 

Ludmila Škrabalová Hájková, vedoucí domova 

Římskokatolická farnost Zborovice 

Drazí občané, milí čtenáři, 

vánoční dny nám každoročně přinášejí radostnou 

zprávu o narození Ježíše Krista. Již samotný pohled na 

scénu narození betlémského děťátka v nejednom 

člověku probouzí něhu a dojetí. Podíváme-li se však na 

celou událost optikou tehdejší reality, zjišťujeme, že pro 

Marii, Josefa a malého Ježíška bylo betlémské 

dobrodružství nesnadným obdobím. Marie při konci 

svého těhotenství zdolává se svým mužem Josefem 

nepohodlnou cestu z Nazaretu do Betléma. Ve chvíli, kdy 

se dítě hlásí na svět, přichází odmítnutí a nepřijetí, a tak 

místo důstojného zázemí je narozenému Ježíši útočištěm 

obyčejný chlév. Za nedlouho kvůli Herodově zrůdnosti 

celá rodina zažívá trpkou zkušenost utečenců… A přesto 

všechno zní andělský chvalozpěv „Sláva na výsostech 

Bohu a na zemi pokoj lidem dobré vůle“. 

Andělský zpěv nám poodhaluje jednu velkou životní 

moudrost. Kde je dobrá vůle, tam do srdce člověka 

přichází ryzí pokoj, a to i přes mnohé nesnáze a nástrahy 

každodenního života. Dobrou vůli Marie a Josefa bylo říci 

„ano“ pozoruhodnému Boží záměru – narození Spasitele. 

Dobrou vůli každého z nás může být celá škála 

sebemenších projevů dobroty a lásky vůči našim 

nejbližším, vůči místu, kde žijeme svoji každodennost. 

Přeji všem, našim rodinám, naší obci a farnosti, ať 

v tyto vzácné dny v sobě s novým odhodláním objevíme 

člověka dobré vůle. Nebojme se konkrétních projevů 

vzájemné vstřícnosti a pokory. I přes různé těžkosti 

dejme průchod slovům ujištění a povzbuzení. Nechme 

trpké chvíle beznaděje prostoupit světlem a mocí Boží 

lásky, která mezi lidmi hledá místo pro své narození. Ze 

srdce Vám všem přeji a v modlitbě vyprošuji pokojné 

Vánoce. 

A srdečně Vás zvu na Vánoční bohoslužby do našeho 

kostela. Půlnoční mše svatá na Štědrý den bude ve 22 

hodin, v den slavnosti Narození Páně v 10.45, na Štěpána 

v 8 hodin. Novoroční mše svatá bude v 9 hodin.  

Jan Svozilek, farář 

Turistika nás baví 

Členové KČT Zborovice a jejich příznivci se vydávají 

o sobotách na různé trasy a poznávají krásná místa 

a kulturní památky v naší republice i mimo ni. 

V měsíci září jsme se vydali do Přírodního parku Velký 

Kosíř. Vyrazili jsme ze Slatinic na rozhlednu Velký Kosíř 

a pak do Čech pod Kosířem, kde jsme navštívili muzeum 

kočárů. Těch kočárů tam mají hodně, prostě nádhera. 

Doporučujeme.  

Také jsme se zúčastnili oslav 100. let organizované 

turistiky na Vsetínsku na chatě Vsacký Cáb, kde jsme se 

pozdravili s turisty z jiných odborů, vyslechli si proslovy 

starosty Vsetína p. Jiřího Čunka a představitelů ÚV KČT 
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a zazpívali jsme si s country kapelou. Naše trasa vedla 

z Růžďky, Dušné na Vsacký Cáb a odtud potom do 

Valašské Bystřice. Dlouhá byla 11 km. 

Koncem září jsme uskutečnili čtyřdenní zájezd do 

Slovenského středohoří do oblasti kolem Kremnice. 

Ubytováni jsme byli v hotelu Minciar, Kremnica-Skalka. 

Naše trasy měly velká převýšení, pohybovali jsme se ve 

vysokohorské oblasti a obdivovali Via ferraty Skalka-

Kremnica. Zájezdu se zúčastnilo 39 turistů, mezi kterými 

byli členové odboru a turisté z řad veřejnosti. 

 
V říjnu jsme vyrazili do Hostýnských vrchů. Trasa 

vedla z Rusavy, Ráztoky přes Lukovské polesí do Lukova. 

Cestou jsme nasbírali velké množství hub. Celkem jsme 

ušli 12 km. 

28. října jsme se vydali na tradiční výšlap na 

rozhlednu Brdo k jejímu 20. výročí otevření a k 106. 

výročí samostatnosti ČR. Zde měl v poledne projev 

starosta Kostelan p. Petřík a účastníci společně zazpívali 

státní hymnu, potom i další písně. K poslechu hrála 

kapela „Jalovy hlasy“. Naše trasa vedla z Roštína přes 

Vlčák na rozhlednu Brdo a zpět kolem Roštínské kaple do 

Roštína. Zúčastnilo se 30 turistů. 

V měsíci listopadu naše kroky vedly na Národní 

přírodní památku Křéby. Vyšli jsme ze Dřínova po cyklo 

do Uhřic a odtud na poutní místo Křéby. Zde tradičně 

vzpomeneme na naše zesnulé turisty, zazpíváme písně 

a občerstvíme se. Tato akce je oblíbená a účast byla 

i veliká – 32 turistů. Na zpáteční cestu se někteří vydali 

po cyklo do Morkovic a někteří do Nezamyslic. 

Koncem listopadu jsme šli z Fryštáku k Dolnoveské 

přehradě a kolem Zboženských rybníků do Zlína, 

Mladcová. Trasa byla 12 km dlouhá a zúčastnilo se 16 

turistů. 

Přejeme všem občanům Zborovic a Medlova krásné 

a pohodové svátky vánoční, v novém roce hodně zdraví, 

štěstí a spokojenosti v pracovním i v soukromém životě. 

Ludmila Burešová 

TJ Pilana Zborovice 

Úvodní slovo předsedy 

Podzim se na zborovickém hřišti nesl již ve znamení 

plného provozu, díky čemuž jsme mohli po pauze opět 

pravidelně vidět hřiště plné sportovců všech věkových 

kategorií. Za zmínku mimo jiné jistě stojí dvě větší akce, 

a to turnaj školiček a také oblíbený nohejbalový turnaj 

konaný tradičně na umělé trávě u sokolovny. Rád bych 

poděkoval obci Zborovice, všem partnerům, sponzorům 

a samozřejmě fanouškům za podporu naší činnosti 

a jménem našeho spolku přeji všem klidné, spokojené 

Vánoce a úspěšný start do Nového roku. 

Ivan Gröpl, předseda TJ 

Fotbalová školička a pohybový kroužek 

Od konce prázdnin jsme se každou středu a pátek 

poctivě připravovali na podzimní část sezóny, která se 

jako v předešlých letech skládala z víkendových turnajů. 

Zúčastnili jsme se turnajů v Bezměrově, Zdounkách, 

Morkovicích, Prusinovicích a také u nás ve Zborovicích. 

Po roční pauze jsme se tedy chopili organizace turnaje 

i my. Turnaj se odehrál na čtyřech hřištích formou 3+0 

a 3+1, každý s každým. Celkově se zúčastnilo 10 týmů, 

z toho 2 týmy našich nejmenších. Až na nepřízeň počasí 

vše proběhlo bez problémů a na hřišti byly vidět skvělé 

výkony všech zúčastněných. Každý hráč obdržel po 

turnaji sladkou odměnu a medaili. Od konce října do 

konce listopadu se tréninky přesunuly do místní 

tělocvičny ZŠ. Prosinec je pro nás ve znamení odpočinku. 

Fotbalový kolotoč se opět rozjede hned po Novém roce. 

Začátkem ledna už nás čekají první halové turnaje. Tímto 

bychom chtěli všem poděkovat za podzimní část sezóny. 

Aneta Náplavová, Jiří Kocourek, Petr Novotný – trenéři 

Starší přípravka 

Podzimní část sezony se nám docela povedla. Sice 

nemáme dostupné tabulky, ale dle našich výpočtů 

bychom měli být na druhém místě, což by nám zajistilo 

postup do finálové skupiny, pokud bude probíhat. 

Zpočátku se zdálo, že budeme mít méně hráčů, 

v průběhu podzimu se nám ovšem podařilo kádr doplnit. 

Tréninková účast byla dobrá, kluky fotbal baví a je to 

vidět i na hřišti. 

Martin Šumbera, Ivan Gála – trenéři 

Mladší žáci 

Podzimní část sezony se nám nadmíru povedla, když 

jsme v 10 mistrovských utkání neochutnali hořkost 
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porážky. Zároveň jsme vstřelili nejvíce gólů a nejméně 

obdrželi. Náš herní projev byl až na výjimky dobrý, ale 

určitě je stále co zlepšovat. Tréninková účast byla vysoká, 

což je pro nás trenéry známka toho, že děti fotbal baví. 

Jaromír Štěpánek, Jiří Pektor – trenéři 

Starší žáci 

Po podzimní části přezimujeme na druhém místě, kdy 

nám ze startu sezony ujel vlak zejména kvůli naší horší 

zápasové i tréninkové morálce. Zlom přišel po 

prohraném zápase v Tlumačově, od něhož měla 

docházka vzestupnou tendenci, což mělo za následek 

naši lepší kondici i celkový herní projev. Troufám si tvrdit, 

že na konci sezóny vypadal náš fotbal opravdu líbivě. 

Tímto chci kluky pochválit za týmovost a náš cíl do konce 

sezóny bude zaútočit na první místo. 

Marek Přibyl – trenér 

Dorost  

Přechod do krajské soutěže jsme zvládli dobře. 

Nejdříve musím kluky pochválit za jejich přístup, jelikož 

od začátku přípravy chodili trénovat 3x týdně. Po půlce 

soutěže jsme na 6. místě a myslím, že zaslouženě. Pokud 

se budeme chtít posunout výše, musíme zlepšit 

koncovku, což je náš největší problém. 

Petr Bíbr – trenér 

Muži 

Pro podzimní část sezóny jsme skládali nový tým, 

který se mohl našim fanouškům ukázat po roční odmlce 

opět na domácím hřišti ve Zborovicích. V prvním 

zápasech bylo na hráčích vidět, že spolu hrají poprvé a na 

hřišti se spíše hledali. Postupem času a přibývajících 

utkání se naše hra zlepšovala a v nadcházejících třech 

zápasech jsme dokázali bodovat. Poté bohužel 

následoval výsledkový útlum, který se dařilo tlumit jen 

poskrovnu. V závěru první části sezóny se začali vracet do 

hry i hráči, kteří byli dlouhodobě zranění, a na výkonech 

to bylo rozhodně znát. Věřím, že v jarní části sezóny 

potrápíme soupeře i z vyšších pater tabulky a získáme tak 

více bodů. Cílem by mělo být umístění v první polovině 

tabulky, kam si myslím, že patříme. 

Martin Střelec – trenér 

Výšlap na rozhlednu Zdenička 

S Hurvínkem a Kroměřížskou dráhou na Zdeničku 

Dovolujeme si Vás pozvat na tradiční 

předsilvestrovský výšlap na rozhlednu Zdenička, který se 

uskuteční v pondělí 30. prosince 2024. 

O posledním pondělku roku 2024 vyrazí náš historický 

motorový vůz M131.1454 „Hurvínek“ z Kroměříže do 

nedalekých Zdounek, odkud se zájemci společně vydají 

na přibližně 9 km dlouhou okružní procházku vedoucí 

přes rozhlednu Zdenička. Výšlap není turisticky náročný, 

v závislosti na počasí však, prosíme, počítejte se 

zabláceným terénem. 

Samozřejmostí je, že náš zvláštní vlak všechny 

výletníky odpoledne ze Zdounek doveze zpět do 

Kroměříže. 

A jelikož se jedná o poslední akci, kterou náš spolek v 

roce 2024 bude pořádat, dovolte nám, abychom Vám 

touto cestou poděkovali za přízeň v uplynulém roce 

a popřáli vše nejlepší do roku nového. 

Tak tedy na viděnou na Zdeničce anebo na některé 

z dalších akcí pořádaných naším spolkem v roce 2025! 

Stanislav Plachý 

Kulturní komise 

Vážení čtenáři, v našem příspěvku vás seznamujeme 

s plánem kulturního života v našich obcích v roce 2025. 

Připravujeme tedy tyto akce: 

22. 2. 2025 Dětsky karneval 

11. 4. 2025 Setkání seniorů 

30. 4. 2025 Vzpomínkovou akci k osvobození 

30. 5. 2025 Den dětí 

27. 6. 2025 Hurá na prázdniny 

24. 10. 2025 Divadlo pro školy 

22. 11. 2025 Taneční zábavu pro mladé 

13. 12. 2025 Adventní koncert 

O všech připravovaných akcích budete informováni na 

webových stránkách a vývěskách v obci. 

V závěru našeho příspěvku přejeme všem klidné 

a spokojené Vánoce, naplněné štěstím a zdravím. 

Přemysl Drobil, předseda KK Zborovice 

Králov stol 2 - V pověstech z Chřibských hor 

Autor František Přikryl píše: Ovšem není tak brzo 

krásnějšího místa na odpočinek a není místa vhodnějšího 

na rozjímání vlastenecké. Tuto v lesní tišině, nedaleko 

Velehradu posvátného, bezděky mysl zalétá nazpět do 

časů oněch velepamátných, kdy Mojmírovců 

nezapomenutelných ruka silná žezlo třímala nad Velkou 

Moravou. O dobách těch dalekých vyprávěti by nám 

mohl Králův stůl, tento stařec šedivý, z nichž bezpochyby 

také jeho jméno pochází. 

V minulém čísle Zborovického zpravodaje jsem psal, 

že Králův stůl je opředen od pradávna pověstmi 
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a legendami. Připomeneme si jednu z Velké Moravy ve 

vyprávění o volbě Velkomoravských panovníků či krále. 

Zde je na místě připomenout bájný vrchol nad 

Velehradem, zalesněný a málo výrazný Rákoš. Starobylý 

název Rákoš bylo považován za jakési místo 

staroslovanského parlamentu. Jedná se o místo, kde se 

sněmovalo, od pradávna rokovalo, kde se odbývaly 

porady a kde bylo i nastolování knížat a králů včetně 

svěcení na trůn. 

Padlo zde první jméno Svatoš a tak byl na kopci Rákoš 

sněmem zvolen první slovanský král na Moravě. 

Tím ale volba nekončila. Král Svatoš byl posazen na 

královská nosítka a v čele průvodu, za doprovodu 

chvalozpěvů a provolávání slávy, byl nesen ke Královu 

stolu. Tu byl posazen na kamenný stolec, na kamenné 

lavice kolem zasedli vladykové, kněží a teprve na tomto 

místě proběhla oficiální inaugurace krále Svatoše. Jak 

dlouho žil, kdy a jak zemřel, není známo. 

Druhým králem Velkomoravským byl za stejných 

obřadů zvolen král Slavomír. Byl velkým bojovníkem 

a udatným válečníkem, který porazil Uhry a zabral kus 

jejich území až k Váhu a tak rozšířil svou zemi. V pořadí 

třetím králem Velké Moravy byl zvolen Samoslav. 

Znepřátelil si krále Karla Velikého, který chtěl napadnout 

Huny tažením přes Moravu. Bohužel Samoslav podlehl 

Karlu Velikému a ten Moravu z Veligradem oblehl 

a pravděpodobně přinutil Samoslava přijmout křest. 

Čtvrtým králem byl Hormidor, bojovný král, který pořádal 

vpády do země české, ale bez nevalného úspěchu. 

Nakonec při jednom tažení zemřel stižen morem. 

V pořadí pátém byl zvolen Mojmír či Mojemír. 

S německým Ludvíkem císařem Svaté říše římské žil 

v přátelském vztahu a dovolil, aby němečtí kněží kázali 

na Moravě křesťanství. Tenkrát se měl vzdát pasovský 

biskup své hodnosti, vydat se na Moravu a doraziv na 

Veligrad, obrátil na víru a pokřtil krále Mojmíra I. Na radu 

jeho obnovil král biskupství v Olomouci a Nitře, které 

kdysi dávno zřídila markomanská kněžna či královna 

Fritigild. 

Mojmír I. umírá, aniž by zanechal potomků a měl 

údajně zřídit biskupství i na Veligradě. Po Mojmírovi I. 

přichází na stolec moravský Brynno (Bruno) nebo-li 

Přibilina. Tento jediný nesídlil na Veligradě, ale v Nitře 

nebo v Brně, jenž měl založit nebo rozšířit a dát mu své 

jméno. 

Sedmým králem byl Radislav – Rostislav. Bojoval 

s Uhry a Němci, byl však poražen a donucen k míru. 

Morava tím velmi utrpěla. Rastislav přijal synovce 

Svatopluka za spoluvládce Moravy. Za jejich vlády 

přicházejí na Moravu - Veligrad solunští bratři Cyril 

a Metoděj, aby hlásali křesťanství v jazyce slovanském. 

Rastislav jim tenkrát vyšel se dvorem naproti až 

k Polešovicím, kde je slavnostně přivítal a dovedl celé 

procesí na Veligrad. Za jeho vlády plenili zemi Frankové 

Za těchto válek země byla vyčerpána, všude byl hlad, 

bída a k tomu se přidal mor. 

Svatopluk začal vyjednávat s Němci, ale podmínky 

byly nepřijatelné, a tak rozzuřený Rastislav začal usilovat 

o život svého strýce. 

Svatopluk užil stejné zbraně, zmocnil se Rostislava 

a vydal ho Karolomanovi na milost. Císař Ludvík poručil 

krále Moravy oslepit a uvěznit v klášteře svatého 

Emerana, kde král umírá. 

Svatopluk osmý Velkomoravský král, byl ze všech 

předešlých králů nejslavnější. Uzavřel spojenectví 

s knížaty českými, polskými a rakouskými. Válčil 

s Karolomanem i Armulfem, ale nakonec uzavřeli mír. 

Armulf vévoda bavorský umírá roku 937. Svatopluk se 

konečně ve 44 letech rozhodl oženit. Za ženu si zvolil 

dceru Bořivoje, spanilou Ludomíru ve věku 15 let. Pozval 

Bořivoje na Veligrad a v té době byl Bořivoj ještě 

pohanem a když pojíst měli spolu, král ho nepřipustil ke 

slovu řka, ať pohan usedne si jak hovado na zem se psi. 

Bořivoj hned zrudl silně a když bylo po hostině, žádal, aby 

jej arcibiskup Metoděj pokřtil. Když průvod s královskou 

nevěstou vyrazil k Veligradu, byl na hranici přepaden 

Bavory. Princezna Ludomíra odvlečena a uvězněna 

v klášteře, kde také umírá. Svatopluk se posléze oženil 

s Adelheidou, dcerou císaře Ludvíka sestrou Armulfa. 

Roku 890 budoval Svatopluk nový kostel ke cti Jana 

Křtitele. Za čtyři roky zemřel a zanechal zde dva syny 

Mojmíra a Svatoboje. V pověsti je vzpomínán veliký 

kámen nedaleko Jankovic na kterém hodoval Svatopluk 

se svojí družinou, a proto ten kámen je nazýván Králův 

stůl. Svatopluk měl vystavěný zámek na jižní straně 

nedaleko dnešního Velehradu na vrcholu svahu 

obehnaném valy dodnes dobře znatelným v terénu. 

Víme, kde stával, našli jsme i plochu po bývalé stavbě. 

Desátým králem byl Svatoboj a také posledním. Jeho 

bratr Mojmír II. dostal Uhry a sídlil v Nitře 894 až 906. 

Svatoboj byl král slabý a bezradný, neustále na zemi 

doráželi maďaři, němci a dokonce i češi. V těchto těžkých 

dobách opustil Veligrad, unikl na Slovensko a stal se 

poustevníkem. Umřel stár, asi ve 30 letech, a když byl 
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poznán, přinesli jeho tělo do Nitry a pochovali v tamním 

chrámu. Nápis na jeho hrobě zní: 

"HICJACET SVATOBOGILIS, GUONDAM MORAVIE REX, 

ULTIMO POENITEUS EMERITA, IN MEDIA SNI REBNI 

SEPULTUS" – Zde leží Svatoboj, kdysi král Moravy, 

posléze král poustevník ve středu svého království. 

Bratr jeho Mojmír II. se pokusil zachránit říši, uzavřel 

s němci mír, ale v porážce s maďary padl probodán šípy 

k zemi ve věku 27 let. Možná že tomu tak bylo a byl 

konec Moravy. 

Prorocká slova Vincence Brandla 

Však v novější a v nejnovější době ozvali se hlasové 

tvrdící, že Velehrad, sídla Metodějova v Moravě nebylo 

a víra lidu za pouhou domněnku vydávajíce nově místo ní 

domněnky buď více, nebo méně učení pronášeli. V tom 

se i my shodujeme, že starý Velehrad, sídlo Svatoplukovo 

a Metodějevo, nestálo na tom samém místě, kde nynější 

Velehrad ves stojí, že ale Velehrad na Moravě, a sice na 

blízku nynějšího Velehradu stál... 

Veligrad se měl nacházet v místě dnešního Starého 

Města. Žádný pramen z 9. nebo 10. století o Velehradu či 

Veligradu nemluví. 

Tam u prostřed lesů, plných zázraků, 

v jejich času bozi zjevovali se. 

Květ život tiše, jako květina, 

jež ke hvězdám zdvihá rovnou hlavu svou 

Julius Zeyer 

Zpracoval: Miroslav Regent 

 

Upozornění občanům 

Žádáme občany obou našich obcí, aby do WC 

nevhazovali vlhčené ubrousky a přířezy z netkané textilie. 

V kanalizaci se tyto nerozpustí a způsobují vážné 

problémy na technologii ČOV – dochází k poruchám 

kalových čerpadel. Výměna čerpadla probíhá v hloubce 

5 m, je fyzicky velmi náročná a opravy čerpadel jsou 

finančně nákladné. Děkujeme za pochopení. 

 

Sdělení z matriky 

Žádáme rodiče nově narozených dětí, kteří mají zájem 

o vítání občánků, aby se přihlásili na obecním úřadě. 

Z. Bartošová, matrikářka 

 

 

Společenská kronika 

V období od prosince 2024 do března 2025 oslaví 

významné životní jubileum tito spoluobčané: 

Prosinec 

Divílková Miloslava – 94 let 

Dostál Karel 

Vrzalová Marie 

Chytrý Vlastimil 

Netoličková Stanislava 

Jakša Stanislav 

Štibora Vladimír 

Leden 

Foltýn Karel 

Surýnková Růžena 

Raclavská Alžběta 

Kužela Vlastimil 

Müller Jaromír 

Adamičková Ludmila 

Únor 

Jelínková Ludmila – 98 let 

Tesařík Stanislav 

Stahlová Božena 

Benešovská Zdenka 

Surynková Anna 

Jašíček Jiří 

Dřímalová Růžena 

Vavřina Aleš 

Stolařík Jaroslav 

Březen 

Marejková Mária 

Grech Stanislav 

Gröplová Josefa 

Nesvadbová Zita 

Vrána Martin 

Žalčík Rudolf 

Babič Milan 

Konečná Jaroslava 

Valentová Ludmila 

Skopalová Dagmar 
 

Zde uvedení jubilanti jsou seřazeni od nejstarších, 

uvedení oslaví 70, 75 nebo 80 a více let. 

Jubilanti jsou uvedeni, pokud nevyslovili nesouhlas. 
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Kalendář akcí 

Prosinec 

Čt 26. 12. Vánoční turnaj v bleskové hře (šachy) 

Po 30. 12. S Hurvínkem na Zdeničku 

Po 30. 12. KČT – Předsilvestrovský výstup na Brdo 

Leden 

So 25. 1. Hasičsko-myslivecký ples 

Čt 30. 1. DZP – Ples 

Únor 

So 8. 2. ŘKF – Farní ples 

So 22. 2. KK – Dětský karneval 

Březen 

So 1. 3. SDH – Masopust 

Změna termínů vyhrazena 
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